
 
 

 
 

MP1C / MP1E 
Certificate of Safe Operation of Mobile Elevating Work Platform (Scissor Type & Vertical Mast Type)  
移動式升降工作平台操作安全訓練證書（交剪型及垂直桅桿型） 

 
Currently, the industry has experienced a significant number of accidents involving the use of Mobile Elevating Work 
Platforms (MEWPs), coupled with a lack of standardized training. In light of this, the management of HKIC has 
proposed the development of a specialized safety operation course aimed at enhancing safety awareness. This 
course is designed for relevant personnel and will provide standardized training to help prevent safety violations and 
foster a positive safety culture. Upon successful completion of the course, participants will receive a “Certificate of 
Safe Operation of Mobile Elevating Work Platforms.” Additionally, students will be required to undergo operational 
training from suppliers for each specific type of MEWP. 
 
由於業界在使用移動式升降工作平台（一般稱作動力操作升降工作台）時意外頻生，且目前缺乏統一及整合的訓練內

容，學院管理人員建議推出專門課程，教導學生如何正確及安全使用動力操作升降台。動力操作升降工作台是工友及前

線人員常用的輔助設備，提高其操作安全意識至關重要。本課程旨在為相關人員提供必要的培訓，強化其安全意識，減

少安全違規行為，從而培育工地安全文化。 

 
Lecturer 
講師 

Professionals, HKIC Lecturers 
專業人士、香港建造學院講師 

Medium of 
Instruction 
授課語言 

Cantonese or English 
廣東話或英語 

Mode of 
Attendance 
授課形式 

One-day course : 08:30 – 12:30；13:30 – 17:30 (with a one-hour lunch break) 
全日日間課程 : 08:30 – 12:30；13:30 – 17:30 (一小時午膳時間) 

Duration 
授課期 

Day course (8 hours); Class hours including teaching, mockup of safety equipment, written 
examination and review with practical exam.  
日間課程 (8小時); 授課時間包括有關課堂講解、導師安全設備示範及學員實習、筆試及複習等，

包括實習試時間。 

Commencing 
開課日期 

Regular Course. Please stay tuned for updates on the website. 
常有新班，請留意網站更新 

Venue 
上課地點 

 Tai Po Training Ground, Tai Wah Street, Tai Po, NT 
 新界大埔, 大華街, 大埔訓練場 

 Or / 或 
 Tat Mei Road Training Ground, Tat Mei Road, Kwai Chung, NT 
 新界葵涌, 達美路, 達美路訓練場 

Admission 
Requirements 
入學條件 

i. Applicant must be able to read and write simple Chinese or English 
ii. Applicant should be lawfully employable in Hong Kong, i.e. 

(a) Holder of Hong Kong Permanent Identity Card; or 
(b) Person who is not subject to any conditions of stay in Hong Kong that prohibit the 

applicant from taking up any paid or unpaid employment in Hong Kong. 
i. 申請人必須具備基本閱讀和書寫中文或英文的能力 
ii. 申請人必須為可在香港合法受僱人士，即 

(a) 持有香港永久性居民身份證；或 
(b) 並無受制於任何禁止申請人在香港從事有薪或無薪僱傭工作的逗留條件的人士。 

Award of 
Certificate 
證書頒發 

Attended the whole course, passed the test and practical exam  
(Certificate validity period is 5 years) 
出席整個課程，考試及實習試合格（證明書有效期為五年） 

Course Fee 
課程費用 $620 

Enquiry 
查詢課程 2100 9000（Service Hours 服務時間：08:45 – 13:00; 14:15 – 17:15） 

Application Form 
報名表格 

The Safety Training Centre only accepts online applications. 
只接受在網上報讀系統的申請 
中文班： 
https://apps.cic.hk/OnlineProgramApplication/SFTY_ApplicationForm?Lang=zh-
HK&ProgramCode=MP1C 
English： 
https://apps.cic.hk/OnlineProgramApplication/SFTY_ApplicationForm?Lang=zh-
HK&ProgramCode=MP1E 
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